
Stanowisko nr 12/2014
Rady Miejskiej w Swarzędzu

z dnia 29 kwietnia 2014 r.

Zgodnie  z  §  16  p  4b  Statutu  Gminy  Swarzędz  oraz  §  30  Statutu  Związku  Międzygminnego 

„Gospodarka  Odpadami  Aglomeracji  Poznańskiej”  Rada  Miejska  w  Swarzędzu  wyraża 

niezadowolenie z dotychczasowych działań ZM GOAP polegających na:

1. słabym i nieskutecznym zorganizowaniu systemu, a w szczególności na:

• niezapewnieniu  objęcia  wszystkich  właścicieli  nieruchomości  na  terenie  gmin 

członkowskich systemem gospodarowania odpadami komunalnymi (nieszczelność),

• braku rozstrzygnięć przetargów i stosowaniu systemu przejściowego, który zdecydowanie 

podwyższa cenę dla końcowego odbiorcy – czyli naszych mieszkańców,

• mało skutecznej windykacji należności,

• braku Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Swarzędzu,

• zorganizowaniu  odbioru  odpadów  wielkogabarytowych  o  częstotliwości  powodującej 

zaleganie gabarytów przy altanach na osiedlach wielorodzinnych lub podrzucanie ich do 

lasu itp.

2. ustaleniu zbyt wysokiej stawki opłat od osoby, która nie przekłada się na jakość usługi, a w 

perspektywie kilku miesięcy może jeszcze wzrosnąć,

3. przesadnym  rozbudowaniu  administracji  ZM  GOAP,  która  jest  nieskuteczna  i  mało 

efektywna w swoim działaniu,

4. zawieraniu  przez  ZM  GOAP  niekorzystnych  umów  podwyższających  koszt  odbioru  i 

przetworzenia jednej tony odpadów,

5. sztucznym zawyżeniu wymagań dla przedsiębiorców, co przekłada się na ceny usług przez 

nich oferowanych (elektronika, informatyka, dodatkowe wagi, kody kreskowe itp.),

6. braku przestrzegania zapisów Statutu ZM GOAP.

Biorąc  powyższe  pod  uwagę  Rada  Miejska  w  Swarzędzu  prosi  Burmistrza  Miasta  i  Gminy 

Swarzędz o przygotowanie materiałów i  analiz w celu podjęcia ewentualnych dalszych decyzji. 

Uważamy, że Gmina Swarzędz korzystając z dotychczasowych dobrych doświadczeń (szczególnie 

spółdzielczych  i  wykonawców usług)  potrafi  zorganizować system odbioru  odpadów zgodny z 

przepisami prawa, ale efektywniejszy i tańszy dla mieszkańców naszej Gminy.


